

## **Taipei City Committee of Women's Rights Promotion**

Founded in 1996, the first committee in objective to promote women's rights in governmental and the private sectors.

## **Office for Gender Equality, Taipei City Government**

**Founded in 2014, a pioneering ad hoc project assigned at the local government level** On the eve of Women's Day 2014, the Taipei City Government launched the Office of Gender Equality for a better implementation and comprehension of policies and schemes of all developments pertaining to gender. This office reports directly to the mayor's office and has been assigned with full-time staff on the mission to promote municipal gender equality policies, general planning, and coordination and oversight of related policies, legisature bills, plans and work reports.

## Gender Inequality Index (GII) The most Equal in the World

Since in 2010, the United Nations Development Programme (UNDP) published the GII to reflect the states of gender equality across countries by 5 indicators based on the 3 dimensions of reproductive health, empowerment, and the labor market, which renders five indicators. A lower GII value indicates better equality (0 means very high equality, and 1 means very low equality). With a GII value 0.027 in 2017, Taipei city has gained a position of the most gender equality worldwide, as Taipei has surpassed the top 3 rankings, namely Switzerland (0.039), Denmark(0.040), Sweden and Netherlands (both 0.044), hence leading in large scale among major Asian counterparts of South Korea(0.063), Singapore(0.067), Japan(0.103) and China(0.152).

## Global Gender Gap Index (GGGI) The 2<sup>nd</sup> in Asia

Since 2006 World Economic Forum (WEF) has been publishing Global Gender Gap Index Report annually, which benchmarks 149 countries on their progress towards gender parity across 4 thematic dimensions: Economic Participation and Opportunity, Educational Attainment, Health and Survival, and Political Empowerment. To score from 0 to 1, the highest possible score 1 indicates total equality and the lowest score 0 suggests total inequality. In the 2018 report, revealed 32% of gender gaps that Taipei is on task to close. Taipei was scored 0.733 in 2017, thus ranked the 36th in all 149 countries, second to Philippines (0.799) while in leading among Singapore, Thailand, Vietnam, Indonesia, Myanmar, Malaysia, China, India, Japan, and South Korea. 臺北市女性權益促進委員會 ▶1996年設立全臺第一個公私協力組織

## 臺北市性別平等辦公室 ▶2014年全國地方政府首創

臺北市政府為使促進女性權益層次提升至全面推動性別平等政策與措施,於2014年 3月7日婦女節前夕,成立「性別平等辦公室」。層級直屬於市長室,配置專職人力, 整合規劃全市性別平等政策,督導市府各機關構具體落實於各項施政中,並持續推 動臺北市女性權益促進委員會事務,立基於優良傳統,再創臺北市性別平等新紀元。

## 性別不平等指數 全球最平等

聯合國開發計畫署自2010年每年編製性別不平等指數,由生殖健康、賦權及勞動 市場參與等3個面向共5個指標組成之性別綜合指數。數值介於0至1之間,愈趨近 於0表示性別愈平等。臺北市以2017年的城市數據計算為0.027,全球最平等。超 越全球前3名的瑞士(0.039)、丹麥(0.040)、瑞典及荷蘭(均為0.044),更大幅領先 南韓(0.063)、新加坡(0.067)、日本(0.103)及中國大陸(0.152)等亞洲國家。

## 全球性別落差指數 4 亞洲第2

世界經濟論壇自2006年每年發表《全球性別差距指數報告》,蒐集全球149個國 家在「經濟參與與機會」、「教育程度」、「健康與生存」及「政治參與」等4個 面向的相關性別數據,計算出0至1數值,數值愈高代表性別差距愈小,性別愈平 等。根據2018年報告,整體性別差距為32%,意指仍有32%的差距要縮小。臺北 市以2017年的城市數據計算為0.733,在149個國家中排名第36名,在亞洲僅次 於菲律賓(0.799),領先新加坡、泰國、越南、印尼、緬甸、馬來西亞、中國、印 度、日本、南韓等國家。

臺北市性別平等辦公室 2019年3月編印

Office for Gender Equality, March 2019 Taipei City Government

# 臺北市性別目標 Taipei Gender Equality Goals



Provide access to safe, affordable



民眾個人上網率 2018年臺灣整體86.5%,女性84.7%、 男性88.2%。

Percentage of Internet Users In 2018, the percentage of Internet users in Taiwan reached 86.5%, with women standing at 84.7% while men 88.2%.

### 低地板公車覆蓋率及路線無障礙率

2018年低地板公車輛數占本市聯營公車比例84%,路線無障礙率為71.72%。

67.7%

2018年臺北市整體51.5%·女性67.7%,

Percentage of Commuters Using a Travel

In 2018, the percentage of commuters using a

travel mode to work in Taipei reached 51.5%,

with female percentage of commuters using a travel mode to work standing at 67.7% while

Mode to Work Other Than a Personal Vehicle

通勤綠運輸市占率

male percentage 37.9%.

男性37.9%。

37.9%

Percentage of Low-floor Bus & Low-floor Bus Route Coverage In 2018, the percentage of low-floor bus in Taipei reached 84% and its route coverage stood at 71.72%.





減少不平等 實現性別平等·增強所有 **16** PEACE, JUSTICE INSTITUTIONS 和平、正義與強大機構

10

REDUCED

**INEOUALITIES** 

確保所有男女政治參與及司法近用性。

Ensure political participation and access to justice for all women and men.



女性市議員比率 2018年臺北市市議員共63位,女性佔38%,男 性佔62%。

Percentage of Female City Councilors In 2018, there were 63 city councilors in Taipei, with female councilors accounting for 38% while male councilors 62%

### 參與式預算

e

**GENDER** 

臺北市政府2016年起首創推動·2017年提案人 女性佔49%、男性佔51%。

### **Participatory Budgeting**

Taipei City Government has initiated participatory budgeting since 2016. In 2017, female proposers accounted for 49% while male proposers 51%.



**EN Website** 

Facebook



臺北市政府設有各類多元組織致力減少

城市內之不平等:

女性權益促進委員會

身心障礙者權益小組

▶原住民族事務委員會

> 客家事務委員會

同志業務聯繫會報

Advisory Committee Indigenous Peoples Commission

Hakka Affairs Commission

兒童及少年福利促進委員會

新移民照顧輔導措施諮詢委員會

reduce inequality within a city: Committee of Women's Rights Promotion

Welfare for the Elderly Task Force

Mechanisms on promotion for different

groups set up by Taipei City Government to

Persons with Disabilities Rights Promotion Task Force

Committee of Child and Youth Welfare Promotion

New-Immigrant Care and Counseling Measure

▶ 老人福利推動小組

設立直屬市長室之性別平等辦 公室,運用性別統計、影響評 估、性別預算等工具, 落實性 別平等政策, 達致性別平等。





臺北市性別平等辦公室 2019年3月編印

Office for Gender Equality, Taipei City Government March 2019

**AND COMMUNITIES** 可持續城市和社區

### 確保所有男女獲得適當、安全和 負擔得起的住房和基本服務。

Ensure access for all women and men to adequate, safe and affordable housing and basic services.

為強化弱勢居住資源,臺北市公共住宅早於中央,將30%規劃為特殊身 分保障戶;其入住標準以公民審議方式凝聚社會共識,包括10%經濟弱 勢及20%社會弱勢,以老人、身障者、單親等不易於社區中租房之身分 弱勢族群為主。

### 臺北市公共住宅興建導入循環經濟概念。

To strengthen housing resources for disadvantaged groups, Taipei City Government has allocated 30% of the public housing to the disadvantaged ahead of the central government. The consensus on the qualification for the disadvantaged into public housing was achieved through public deliberation, including 10% for economically disadvantaged and 20% for socially disadvantaged, with the main focus on the elderly, disabled and single parents who have difficulty renting a place.

Public housing construction in Taipei introduced the concept "circular economy."



#### 確保所有男女享有足夠的綠資源。 綠資源面積

Ensure all women and men access to adequate green resources area.

2017每人享有綠資源面積52.36平方公尺。 **Green Resources Area** In 2017, green resources area per capita was 52.36 m<sup>2</sup>.